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Volby do zastupitelstva Středočeského kraje a ustavující zasedání
Dobrý den přátelé, dovolte mi, abych krátce shrnul

události poslední doby, které proběhly kolem krajských
voleb. Ty se konaly 20.–21. 9. 2024. Pro naši stranu
byly tyto volby takovým prubířským kamenem. Poprvé
jsme šli do volebního klání jako spojená levicová koali-
ce. Jednalo se o tyto strany. Komunistická strana Čech
a Moravy, Česká suverenita sociální demokracie a Čes-
ká strana národně sociální. Tedy KSČM, ČSSD a ČSNS.
Bohužel po tom, co původní ČSSD utrpělo katastrofální
odliv svých členů, došlo k tomu, že vznikly další subjek-
ty, které samy kandidovaly s ideou původní sociální de-
mokracie. I přes to, že se náš vyjednávací tým snažil
tyto subjekty oslovit s návrhem na spolupráci, dostalo
se nám od nich zamítavé odpovědi s tím, že budou kan-
didovat sami za sebe. To mělo bohužel pouze ten efekt,
že hlasy, které tyto subjekty ve volbách dostaly, nebyly
zahrnuty do volebního zisku levice a vlastně marně pro-
padly s tím, že pokud by byla utvořená námi navrhova-
ná široká koalice celé levice, tak by byli zvoleni i jejich
zástupci a naše vyjednávací pozice v nově vznikajícím
zastupitelstvu by byla úplně na jiné úrovni a s jinými
možnostmi. Pravdou je, že levicová koalice pod ná-
zvem Stačilo se po čtyřech letech, kdy nebyla levi-
ce v zastupitelstvu kraje, vrátila do jeho lavic,
a to v počtu tří zastupitelů, což lze ve Středočeském
kraji považovat za velice slušný výsledek. Dva zastupi-
telé jsou členy KSČM, těmi jsou Jindřich Havelka

a Zdeněk Štefek a jeden zastupitel se rekrutuje z řad na-
šeho koaličního partnera České suverenity sociální de-
mokracie - tím je pan Pavel Havránek. Jak jsem již výše
zmiňoval, je veliká škoda, že ostatní levicové subjekty
nekandidovaly na naší společné levicové koaliční kandi-
dátní listině. Ihned po sečtení všech odevzdaných hlasů
bylo jasné, že budeme v opozici s SPD a s těmi kdo vol-
by vyhrály, tedy ANO. Možná, že jste zaznamenali boles-
tivé povolební vyjednávání nynější vládnoucí koalice,
tedy staronových Starostů a uskupení Spolu, které
je složeno z ODS, KDU-ČSL a TOP 09. Toto uskupení,
které je občany ve vládě hanlivě nazýváno demoliční,
bude s převahou jednoho zastupitelského křesla vlád-
nout v našem kraji další čtyři roky. O to více nás může
mrzet to, že o pouhé jedno zastupitelské křeslo, nám
utekla možnost utvořit vedoucí koalici ve Středočeském
kraji. Nedá se nic dělat, karty byly takto rozdány a nám
nezbývá nic jiného, než využít veškeré možnosti, které
nám členství v zastupitelstvu kraje přináší a být důstoj-
nou opozicí. Nesmíme zapomenout ani na náš volební
program a všemožně se snažit o jeho naplňování. Vím,
nebude to jednoduché, ale s tím jsme do tohoto klání šli.

Dne 29. 10. 2024, po více jak měsíci po volbách, pro-
běhlo ustavující zastupitelstvo. Vládnoucí koalice, se dle
jejich slov, za cenu velkých obětí sešla v plném počtu,
tedy 33 zastupitelů oproti 32 opozičním zastupitelům.

Listopadové zamyšlení...
Podzim vrcholí, většina sklizně je zpracována a říjen

nám bohatě vynahradil dříve skoupou houbařskou nadíl-
ku. Kdo se vypravil do lesa, určitě nepřišel s prázdnou.

Listopad by měl být relativně klidným měsícem, i když
v současné době nikdo nemůže vědět, co se bude dít.
Brusel i naše demoliční vláda pro nás pravděpodobně
budou mít další z řady nepříjemných a hlavně nesmysl-
ných kroků, které nás mají posunout k řešení problé-
mů, ale ve skutečnosti nic řešit nebudou a vytvoří pro-
blémy další. Neochlazuje se jen počasí – v mezinárodní
politice to značně vře, mírové řešení válečných konflik-
tů je v nedohlednu, spíše bude docházet k další eskalaci
válek a násilí vůbec. Násilí v současnosti nesouvisí jen
s válkami, jejichž je nedílnou součástí, ale také s násled-
ky migrace a po mnoho let neřešených a přehlížených
problémů, vyplývajících z rozdílných pohledů na svět –
jednak náboženského fanatismu, který se žádnému
náboženství nevyhýbá, jednak z různých kulturních
a mezilidských zvyklostí, v nichž se Evropa jako celek
ocitá v roli otloukánka. Přehnaná korektnost začátku

21. století vede jen k dalším problémům, které se jako
bumerang obracejí proti jejím hlasatelům. Asi nastal
čas, abychom se vrátili k nazývání věcí pravými jmény
a přestalo se s přepisováním dějin, kdy je obě� označo-
vána za viníka a nepopulární pravda se zamlčuje. Ona
se taková politika vždycky vymstí. Nevím, kdo řekl,
že národ, který nezná svoji minulost, je odsouzen ji zno-
vu prožít, ale stoprocentně s tím souhlasím. Místo pou-
čení z chyb minulosti se opakují chyby, které vedly
k utrpení většiny lidí a dalšímu zbohatnutí hrstky nej-
bohatších.

V předvečer vzpomínky na naše zesnulé mi dovolte
trochu optimismu. Hlavně na nás záleží, jak budeme žít.
Proto vzpomínejme s úctou a láskou na zesnulé, ale
svoje síly napněme ve prospěch těch živých, jedno kolik
je jim let, od těch nejmenších až po ty nejstarší. A neza-
pomeňme na to, že konec listopadu přinese zahájení ad-
ventu, a tedy přípravy na podle mě nejkrásnější svátky
roku Vánoce. Mgr. Jiřina Humlová

předsedkyně OV KSČM Příbram

(pokračování na str. 2)
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K Zastupitelstvu v Příbrami
Dne 7. 10. 2024 proběhlo 23. jednání  Městského zastu-

pitelstva Příbram. Kupodivu skončilo už v 19.45 hod.,
takže tentokrát doba jednání odpovídala pouze čtrnácti
věcným bodům k projednání.

Z informací Rady města mě zaujaly 2 zprávy – stavba
jihovýchodního obchvatu města probíhá dle schváleného
harmonogramu a provozování vodohospodářského ma-
jetku (VHM) bude projednáno na mimořádném zastupi-
telstvu dne 25. 11. 2024.

Kromě majetkových záležitostí stojí podle mého za
zmínku několik bodů. Pod bodem 11) byl schválen zá-
měr zřízení nové příspěvkové organizace Dětské skupi-
ny města Příbram, která vznikne vyjmutím z Centra
sociálních a zdravotních služeb (CZSS). Přece jen se
ukázalo, že problematika dětí ve věku do 4 let se od
ostatních činností CZSS liší natolik, že je nutno ji řešit
samostatně.

Jako každý rok se i letos řešila obecně závazná vy-
hláška o místním poplatku za obecní systém odpadové-

Den veteránů
na jineckém
náměstí

Tradiční oslavy dne
veteránů v Jincích
se uskuteční
na náměstí 1. máje
v pondělí 11. 11.
od 11 hodin.
Akci organizuje
13. dělostřelecký pluk
společně s městysem
Jince.

Z Rožmitálu pod Třemšínem

ho hospodářství. I když došlo k navýšení
poplatku na 864 Kč/osobu, což nekryje
všechny náklady, zůstaly alespoň zachová-
ny slevy schválené pro minulý rok. Bohužel  odpadové
hospodářství v plném rozsahu nese důsledky demoliční
politiky vlády ČR a město nemá mnoho možností, jak to
ovlivnit. Pokud bude vládnout v ČR pravice, nemůžeme
čekat nic než stálé zdražování všeho.

Pod body 13) a 14) byly schváleny individuální dotace
3 mil. Kč na projekt „Podpora mládežnické kopané“ pro
fotbalovou akademii FK Příbram a nový dotační pro-
gram „Významné sportovní kluby“, který nahradí zru-
šený program „Podpora vrcholového sportu“.

Posledním bodem, který byl do programu zasedání za-
řazen dodatečně pod č. 15) je transformace Dobrovolné-
ho svazku obcí ORP Příbram na Společenství obcí ORP
Příbram, která si vyžádala změnu stanov. Tato změna
by měla posílit spolupráci obcí, což je dobře.

Mgr. Jiřina Humlová

Rožmitálští radní se seznámili s majetkem města
v některých částech městských lesů a prováděli podzim-
ní obhlídku v našich lesích, tedy radní města Rožmitál
pod Třemšínem Aleš Haluska a Miloslav Maroušek, kte-
rý je i zároveň lesním hospodářem městských lesů.

M. Maroušek nás provedl a bohatým výkladem sezná-
mil s majetkem města v některých částech městských
lesů u Sobeňského rybníku až po Zalány, Nepomuku,
Věšína a následně u Bezděkova, Podhory a Pňovic podél
našich lesních hranic. Naše město má zhruba přes čty-
řista hektarů lesů. O městské lesy se velmi dobře stará
firma Lesnicko Dřevařská výroba KAISER s. r. o. Z roz-
počtu města, ale i díky dotačním titulům, jsou v lesích
udržovány a opravovány některé cesty. V poslední době
to byla cesta v Podhoře s opravou můstku a zábradlím
i za pomoci Technických služeb města. Nechybí ani
údržba struh v lesích. Dále se opravuje a bylo již opra-
veno i za pomoci pracovníků vodního hospodářství měs-
ta nové oplocení některých vodních zdrojů pro naše
město, které se nacházejí rovněž v našich lesích.

Provedli jsme také obhlídku těžby kůrovce i polomů
po větru a následnou výsadbu nových stromů. Zde je
opravdu radost vidět, jak se sazenicím stromečků daří,
a je dobře pečováno o náš lesní majetek i pro příští
generace. Děkuji lesnímu hospodáři Miloslavu Marouš-

kovi za zajímavou obhlídku našeho lesního majetku
s bohatým výkladem. Jak je známo Míla lesem opravdu
žije. V městských lesích se nachází několikrát týdně
a je v každodenním kontaktu s hajným, lesními dělníky
i správcem našich lesů. Za jeho příkladnou práci moc
děkujeme. Aleš Haluska, radní města za KSČM

Volby do zastupitelstva Středočeského kraje a ustavující zasedání (dokončení ze str. 1)

Díky tomu poměru hlasů, došlo k odhlasování praktic-
ky veškerých bodů, které byly na programu jednání.
V podstatě pouze jediný bod byl ponechán k odsouhlase-
ní na další zastupitelstvo a to poměr počtu členů ve vý-
borech kraje. Počet členů ve výborech neodpovídal
v předloženém návrhu vedoucí koalice, poměrnému po-
čtu členů dle dosažených volebních výsledků dané stra-
ny. I když se nás tento problém přímo netýká, protože
koalice Stačilo, má ve všech výborech poměrné zastou-
pení dle volebních výsledků, podpořili jsme opoziční ná-
vrh na spravedlivé zastoupení ve výborech. Je vidět,

že to nebude ani pro jednu stranu jednoduché, a na nás
je, abychom byli opravdu důslední ve svých postojích.

Nesmíme zapomenout ani na to, že se nám rychle blíží
sněmovní volby a bylo by rozhodně namístě využít pro-
stor v médiích pro propagaci našeho programu, se kte-
rým půjdeme do dalších voleb.  Na závěr bych chtěl
poděkovat všem našim členům, sympatizantům a všem,
kteří se podíleli na náročné předvolební kampani a tím
umožnili návrat levice do křesel zastupitelstva kraje.

Děkuji za prostor k vyjádření.
Jindřich Havelka, zastupitel za KSČM
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Jinecký Pěšec poprvé na Barboře

O pohár komunistického starosty Zdeňka Mottla
Již potřetí se uskutečnil pěkný šachový turnaj pro

mládež O pohár starosty obce Hvozdec. Do malé vesnič-
ky na Berounsku se sjeli mladí hráči například z Říčan
u Prahy, Čelákovic, Berouna, Hostomic Žebráku, Zdic
a Jinec. Rozhodčí (Miroslav Maršálek a David Vošic-
ký) zajiš�ovala Pionýrská skupina Jince. Hlavní orga-
nizátor starosta Zdeněk Mottl připravil skvělé podmín-
ky pro hráče, doprovody i rozhodčí, ale i občerstvení
za přispění Markéty Krajčové z Křešína.

Tři nejlepší hráči obdrželi poháry. Byli to za 1. místo
Antonín Mezera z Jinec (Pionýr a JT), za 2. místo

Lukáš Klán z Hostomic a za 3. místo Vojtěch Pucholt
z Berouna, který je členem Šachového oddílu TJ Jince.

Účast z Příbramska byla tentokrát skromnější. Hájili
ji hlavně Jinečáci. Na ještě velmi pěkném 4. místě skon-
čil Jan Krajča z Křešína, na 7. místě Vojtěch Přibyl,
na 10. Antonín Folk z Čenkova a na 18. místě Linda
Přibylová z Jinec.

Nejlepší dívkou byla Dominika Jungmannová ze Ša-
chového klubu Zdice. Nejmladší hráčkou byla vyhláše-
na Ellen Hroníková z Klubu šachistů Říčany 1925.

Miroslav Maršálek, hlavní rozhodčí

K nejpopulárnějším šachovým akcím na okrese Pří-
bram patří od minulého století bezesporu turnaje pro
mládež O Jineckého pěšce. Uskutečňovaly se například
v sokolovně, v základní škole, v posádkovém domě ar-
mády v Jincích a v loňské roce v restauraci U pstruha
na Ohrazenici.

V sobotu 19. října proběhl již 37. ročník této populár-
ní soutěže. Poprvé se konal v areálu nově zrekonstruo-
vané huti Barbora. Pro královskou hru trochu nezvyk-
lé prostory, ale o to atraktivnější pro návštěvníky. Akci
pořádala Pionýrská skupina Jince a Šachový oddíl TJ
Jince. Záštitu nad ním převzala starostka městyse Jince

Na druhém místě skončil Jakub Vébr z Čelákovic a na
třetím Otakar Denko ze Šachového klubu Zdice.

Nejlepším hráčem z Příbramského okresu byl Vojtěch
Flíček ze Šachového klubu Příbram-Baník, který obsa-
dil 7. místo.

Nejúspěšnější hráči pořádajícího oddílu TJ Jince se
seřadili od 11. do 13. místa a byli to Jan Krajča z Kře-
šína, Vojtěch Přibyl z Jinec a Vojtěch Pucholt
z Berouna.

Pro nehrající děti byly připraveny hry a další aktivity,
které zajiš�ovala Marie Maršálková.

Ocenit je třeba příznivé podmínky vytvořené městysem
Jince nejen pro hráče, ale i pro pořadatele, rozhodčí, ve-
doucí výprav, doprovody i další diváky.

Miroslav Maršálek, hlavní pořadatel

Miroslava Tichá,
která osobně turnaj
zahájila a na závěr
předávala nejcenněj-
ší trofeje. Zásluhou
paní ředitelky Kami-
ly Vokurkové i dal-
ších spolupracovní-
ků se podařilo pro-
story připravit pro
42 hráče, a právě to-
lik zástupců oddílů
ze Středočeského a Plzeňského kraje se zařadilo na star-
tovní listinu.

Hlavní trofeje putovní pohár a sedmatřicetiletého
symbolického Jineckého pěšce vybojoval a na rok pře-
vzal do opatrování hráč Šachového klubu Spartak Čelá-
kovice Jan Mauric. Je to odchovanec jineckého šacho-
vého oddílu a v Jincích bydlí.
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Výročí vniku Československé republiky jsme letos slavili v Berouně
Pozvání Českého sva-

zu bojovníků za svobo-
du (ČSBS) přijala řada
významných osobností,
z nichž některé v prů-
běhu slavnostního se-
tkání v sále Beroun-
ského medvěda vystou-
pili. Oblastní výbor
ČSBS Příbram zastu-
poval člen ÚV Miro-
slav Maršálek.

Program moderoval
předseda Ústředního
výboru ČSBS Jaroslav
Vodička.

Prvním hostem, který
promluvil k přítomným
byl poslanec a předseda
strany Svoboda a přímá
demokracie (SPD) Tomio Okamura. Slovo dále do-
stali například aktivista Jindřich Rajchl, předseda
České suverenity sociální demokracie (ČSSD) Jiří
Paroubek, předseda České strany Národně sociální
Michal Klusáček, předseda Národní rady Klubu
českého pohraničí Jaroslav Hudec, poslanec a člen
SPD Jiří Kobza, předseda Slovenského svazu proti-
fašistických bojovníků Viliam Langauer, členka
ČSSD Jana Volfová a další významní představitelé
vlastenecké fronty.

Z okresu Příbram byla přítomna členka Klubu čes-
kého pohraničí Marie Maršálková.

Celý oficiální program byla zakončen československou
hymnou, kterou zazpívala členka souboru Národního
divadla operní pěvkyně Michaela Katráková.

Miroslav Maršálek


